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DziÅ› miaÅ‚o miejsce zaprzysiÄ™Å¼enie nowego, a wÅ‚aÅ›ciwie zrekonstruowanego rzÄ…du.
Jeden z resortów, w którym nastÄ…piÅ‚a zmiana ministra, to ministerstwo rolnictwa. Jana
Krzysztofa Ardanowskiego zastÄ…piÅ‚ Grzegorz Puda. Dlaczego Ardanowski musiaÅ‚ opuÅ›ciÄ‡
stanowisko &ndash; wiadomo. ÅšmiaÅ‚ przeciwstawiÄ‡ siÄ™ woli wodzusia w sprawie ustawy
zwanej &bdquo;piÄ…tka dla zwierzÄ…t&rdquo;. GÅ‚ównie chodzi o likwidacjÄ™ branÅ¼y
futrzarskiej w Polsce, czego domaga siÄ™ prezes PiS, a czemu siÄ™ przeciwstawiaÅ‚ od dawna
J.K. Ardanowski.

CzytajÄ…cy ten tekst bÄ™dÄ… pewnie mieÄ‡ róÅ¼ne zdanie &ndash; jedni bÄ™dÄ… za, inni
przeciw wspomnianej ustawie. Nie jest moim celem rozpatrywanie ani etycznych, ani humanitarnych
aspektów uboju rytualnego, ani chowu zwierzÄ…t futerkowych, aby je potem zabijaÄ‡ i obdzieraÄ‡
ze skóry na niemodne juÅ¼ futra. Jednak posÅ‚owie nie mogÄ… pozwalaÄ‡ na to, aby stanowienie
prawa wyglÄ…daÅ‚o tak, Å¼e jak jednego dnia wodzuÅ› powie, Å¼e ma byÄ‡ tak i tak, to
nastÄ™pnego dnia oni karnie podnoszÄ… rÄ™kÄ… za takim rozwiÄ…zaniem, bez wzglÄ™du na
koszty spoÅ‚eczne tak gwaÅ‚townej zmiany prawa. Ta ustawa, jak kaÅ¼da pisana na kolanie i
wprowadzana w ekspresowym tempie, zawiera mnóstwo nonsensownych zapisów szczegóÅ‚owych,
które miejmy nadziejÄ™ wyprostuje senat teraz nad niÄ… obradujÄ…cy w sposób cywilizowany, a
wiÄ™c z udziaÅ‚em wszystkich stron i ekspertów. Przede wszystkim jednak posÅ‚owie wszystkich
opcji powinni mieÄ‡ na wzglÄ™dzie, Å¼e zarówno zakazu czy powaÅ¼nych ograniczeÅ„ uboju
rytualnego oraz zakazu chowu zwierzÄ…t na futra, nie moÅ¼na wprowadzaÄ‡ z dnia na dzieÅ„. Ze
wzglÄ™dów ekonomicznych. Nie moÅ¼na z dnia na dzieÅ„ pozbawiaÄ‡ ÅºródÅ‚a utrzymania
wielkiej grupy naszych rodaków. Takie zmiany powinny byÄ‡ wprowadzane stopniowo, nawet nie
miesiÄ…cami, a latami. Bez wzglÄ™du na samÄ… ocenÄ™ intencji ustawy, fakt, Å¼e Ardanowski
sprzeciwiÅ‚ siÄ™ woli wodzusia, majÄ…c Å›wiadomoÅ›Ä‡ konsekwencji, budzi szacunek. Nie byÅ‚
jedynym posÅ‚em PiS, który gÅ‚osowaÅ‚ przeciw, ale byÅ‚ jedynym ministrem (i posÅ‚em zarazem),
który siÄ™ na to zdecydowaÅ‚. SwojÄ… drogÄ… ciekawe, jakie skutki polityczne bÄ™dzie miaÅ‚
upór JarosÅ‚awa KaczyÅ„skiego, aby postawiÄ‡ na swoim. Ardanowski nie bez kozery mówiÅ‚,
Å¼e PiS forsujÄ…c tÄ™ ustawÄ™ idzie na wojnÄ™ z rolnikami, Å¼e jest to zdrada wsi, której
zarówno PiS jak i marionetkowy prezydent zawdziÄ™czajÄ… wygrywanie kolejnych wyborów.
Podobno wodzuÅ› stawia wszystko na ostrzu noÅ¼a i postraszyÅ‚ &ndash; teraz senatorów z PiS, a
potem pewnie bÄ™dzie teÅ¼ szantaÅ¼owaÅ‚ swoich posÅ‚ów, jak ustawa wróci do sejmu -  Å¼e
jak ktoÅ› nie zagÅ‚osuje za niÄ…, to moÅ¼e siÄ™ poÅ¼egnaÄ‡ z myÅ›lÄ… o miejscu na listach
wyborczych PiS. Ci senatorowie i posÅ‚owie, którzy sÄ… z okrÄ™gów rolniczych, bÄ™dÄ… mieli
problem, wobec kogo byÄ‡ lojalnym, czy wobec wodza, czy wobec wyborców? No i ciekawe, jak
forsowanie tej ustawy przez KaczyÅ„skiego wpÅ‚ynie w dÅ‚uÅ¼szej perspektywie na wyniki
nastÄ™pnych wyborów? WróÄ‡my jednak do Ardanowskiego. Odchodzi z urzÄ™du, wiÄ™c
moÅ¼na siÄ™ pokusiÄ‡ o pewne podsumowanie. Chodzi mi tylko o obszar hodowli koni, bo jeÅ›li
chodzi o rolnictwo ogólnie nie mam ani kompetencji, ani chÄ™ci, aby oceniaÄ‡ jego dziaÅ‚ania. W
przypadku koni kilka ruchów naleÅ¼y oceniÄ‡ pozytywnie. Zacznijmy od jego polecenia, aby KOWR
zwolniÅ‚ Macieja Grzechnika z funkcji prezesa Stadniny Koni MichaÅ‚ów. Jej pokÅ‚osiem jest teÅ¼
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to, Å¼e Hanna Sztuka przestaÅ‚a kierowaÄ‡ hodowlÄ… w tej stadninie. OdejÅ›cie tego duetu, który
mocno zaszkodziÅ‚ i hodowli, i finansom spóÅ‚ki, pozwoliÅ‚o stadninie po jednorocznej zapaÅ›ci
finansowej wróciÄ‡ do dobrego stanu ekonomicznego. Czyszczenie zaÅ›mieconej hodowli potrwa
zapewne kilka lat, ale jest nadzieja, Å¼e stadnina stanie ponownie na równe nogi. RozwiÄ…zanie
poprzedniej, powoÅ‚anej przez Jurgiela, ogromniastej rady ds. hodowli koni, a w jej miejsce
powoÅ‚anie maÅ‚ej, kilkuosobowej, a zwÅ‚aszcza powoÅ‚anie w jej skÅ‚ad Anny Stojanowskiej i
Jerzego BiaÅ‚oboka (zwolnionych wszak za sprawÄ… poprzednika), budziÅ‚o spore nadzieje.
Niestety, okazaÅ‚o siÄ™ tylko i wyÅ‚Ä…cznie ruchem pijarowskim, który nie przyniósÅ‚ Å¼adnych
pozytywnych efektów. Na szczÄ™Å›cie nie przyniósÅ‚ takÅ¼e Å¼adnych skutków negatywnych. W
ostatnich miesiÄ…cach minister Ardanowski wyasygnowaÅ‚ z ministerialnej kasy 1 mln zÅ‚otych na
nagrody dla wÅ‚aÅ›cicieli koni arabskich biorÄ…cych udziaÅ‚ w narodowym pokazie w Janowie
Podlaskim. A potem kolejny milion na nagrody dla polskich jeÅºdÅºców, startujÄ…cych na Å›wietnie
zorganizowanych (brawa dla Tomasza Chalimoniuka, a przede wszystkim dla Dominika
Nowackiego i jego zespoÅ‚u) zawodach na SÅ‚uÅ¼ewcu. Oba te kroki naleÅ¼y oceniÄ‡
pozytywnie i podziÄ™kowaÄ‡ za nie byÅ‚emu juÅ¼ ministrowi. Ostatnim dobrym ruchem, na
którego wykonanie naciskaÅ‚ minister Ardanowski, miaÅ‚o byÄ‡ dofinansowanie spóÅ‚ki Stadnina
Koni Janów Podlaski. MiaÅ‚o to nastÄ…piÄ‡ przez podniesienie kapitaÅ‚u zakÅ‚adowego, bo jak
wiadomo, nasze paÅ„stwo, jako czÅ‚onek UE, nie moÅ¼e dofinansowywaÄ‡ wprost spóÅ‚ek skarbu
paÅ„stwa. Polecenie to miaÅ‚ zrealizowaÄ‡ Krajowy OÅ›rodek Wsparcie Rolnictwa. I realizowaÅ‚,
ale w trybie strajku wÅ‚oskiego. Dyrektor generalny KOWR stale zapewniaÅ‚ ministra, Å¼e juÅ¼,
juÅ¼ bÄ™dzie jego polecenie wykonane, ale tak naprawdÄ™ robiÅ‚ wszystko, aby tak siÄ™ nie
staÅ‚o. W kaÅ¼dym razie dopóki na czele spóÅ‚ki staÅ‚ Marek Gawlik, który &ndash; jak siÄ™
okazuje &ndash; byÅ‚ od zawsze zwiÄ…zany z PO. A caÅ‚e kierownictwo KOWR, a kiedyÅ› ANR,
nastawione jest na jedno &ndash; patrzeÄ‡ skÄ…d wieje wiatr, aby siÄ™ nie naraziÄ‡ tym, którzy
majÄ… wpÅ‚ywy.NiewaÅ¼ne, Å¼e w janowskiej stadninie program naprawczy wdraÅ¼any przez
Marka Gawlika zaczÄ…Å‚ przynosiÄ‡ pozytywne efekty. Nie moÅ¼na jednak dopuÅ›ciÄ‡, aby coÅ›
pozytywnego szÅ‚o na konto jakiegoÅ› czÅ‚owieka kojarzonego z PO. KOWR skwapliwie
wykorzystaÅ‚ wiÄ™c fakt, Å¼e Marek Gawlik nie chciaÅ‚ rozwiÄ…zaÄ‡ umowy o wspóÅ‚pracÄ™ z
AnnÄ… StojanowskÄ… i postawiÅ‚ sprawÄ™ jasno, albo ona zostaje, a dokapitalizowanie
nastÄ…pi, albo odchodzÄ™. No to kierownictwo KOWR odetchnÄ™Å‚o z ulgÄ… &ndash;
dziÄ™kujemy panu, Å¼e nam pan pomógÅ‚. Teraz moÅ¼emy postawiÄ‡ na czele spóÅ‚ki
czÅ‚owieka z PiS i byÄ‡ spokojnymi o swoje stoÅ‚ki. A Å¼e w janowskiej stadninie zaraz po
odwoÅ‚aniu Gawlika zwolniÅ‚a siÄ™ z pracy spora grupa ludzi, w tym koniuszy, ludzi, którzy
zaczÄ™li mieÄ‡ nadziejÄ™, Å¼e moÅ¼e spóÅ‚kÄ™ da siÄ™ uratowaÄ‡, kogo to w KOWR
obchodzi. A Å¼e na czele sÅ‚ynnej stadniny staje czÅ‚owiek, który w BiaÅ‚ce (kiedy tam pracowaÅ‚)
zatrudniaÅ‚ do strugania kopyt koniom i Åºrebakom w stadninie czÅ‚owieka, który na co dzieÅ„
przycinaÅ‚ racice krowom, bo taniej, kogo to w KOWR obchodzi?To, Å¼e janowska stadnina zacznie
teraz ponownie doÅ‚owaÄ‡, jest pewne jak amen w pacierzu, ale co tam. WaÅ¼ne, aby siÄ™ nie
naraziÄ‡ tym, którzy sÄ… na górze. No przecieÅ¼ minister Ardanowski byÅ‚ na górze. To jemu
KOWR podlegaÅ‚, wiÄ™c na pierwszy rzut oka to co piszÄ™ jest nielogiczne. Nie wykonujÄ…c jego
polecenia, kierownictwo KOWR naraÅ¼aÅ‚o siÄ™ w pierwszym rzÄ™dzie byÅ‚emu ministrowi. No
wÅ‚aÅ›nie. Ministrowi, o którym wtajemniczeni juÅ¼ wczeÅ›niej wiedzieli, Å¼e jego rzÄ…dy siÄ™
koÅ„czÄ…. NaleÅ¼aÅ‚o wiÄ™c mówiÄ‡, Å¼e siÄ™ wykonuje jego wolÄ™, ale robiÄ‡ wszystko,
aby go przeczekaÄ‡. No i przeczekali.Tak wiÄ™c Jan Krzysztof Ardanowski przegraÅ‚ nie tylko z
wodzusiem. PrzegraÅ‚ teÅ¼ z KOWR-em. A przy okazji przegraÅ‚a teÅ¼ janowska stadnina. Ale co
tam. NajwaÅ¼niejsze sÄ… stoÅ‚ki. Te w KOWR. JeÅ›li ktoÅ› sÄ…dzi, Å¼e w KOWR prezesów
stadnin powoÅ‚uje siÄ™ zgodnie z ich kwalifikacjami do zarzÄ…dzania przedsiÄ™biorstwami
rolniczymi, a ocenia wedÅ‚ug wyników finansowych spóÅ‚ek, którymi sÄ… te stadniny, a nie wedÅ‚ug
klucza, kto ma jakie plecy, a jak ma mocne, to nawet fatalne wyniki finansowe nie sÄ… podstawÄ…
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do usuniÄ™cia takiego szkodnika, sÅ‚uÅ¼Ä™ przykÅ‚adami. SpóÅ‚ka potworek, jakim sÄ…
poÅ‚Ä…czone stadniny Iwno-Golejewko, zanotowaÅ‚o w 2018 roku stratÄ™ w wysokoÅ›ci &ndash;
3 070 570 zÅ‚. Rok póÅºniej ta strata byÅ‚a niÅ¼sza, ale nadal wysoka &ndash; 1 987 312 zÅ‚. Ale
co tam &ndash; wyjÄ…tkowo nieudolny prezes PrzemysÅ‚aw Pacia (o jego
&bdquo;rzÄ…dach&rdquo; pisaÅ‚em w tekÅ›cie &bdquo;Intelektualna susza&rdquo; z 26 II 2020)
dostaÅ‚ skwitowanie z KOWR zarówno za rok 2018, jak i za rok 2019. W innej stadninie, Krasne, od
kwietnia 2017 roku prezesem jest WiesÅ‚aw KoÅ‚akowski. Pierwszy, niepeÅ‚ny rok jego rzÄ…dów
przyniósÅ‚ maÅ‚y plus (170 012 zÅ‚), w czym jest pewnie teÅ¼ zasÅ‚uga poprzednika, ale dwa
nastÄ™pne lata to juÅ¼ straty. I tak rok 2018 &ndash; strata 717 328 zÅ‚; rok 2019 strata &ndash;
106 627 zÅ‚. Ale pan KoÅ‚akowski skwitowanie otrzymuje.Tego typu przykÅ‚adów moÅ¼na by
mnoÅ¼yÄ‡ wiÄ™cej. Niestety, z KOWR przegraÅ‚ nie tylko Ardanowski. Z tÄ… instytucjÄ…
przegrywa od lat caÅ‚a paÅ„stwowa hodowla koni. Ta równia pochyÅ‚a musi siÄ™ skoÅ„czyÄ‡ tylko
w jeden sposób &ndash; caÅ‚kowitym zanikiem tejÅ¼e hodowli.Marek SzewczykPS. OtrzymaÅ‚em
sms-a od pana Marka Gawlika, który prostuje, jakoby byÅ‚ zwiÄ…zany z PO. Jak podkreÅ›la, "jest
apolityczny". ProstujÄ™ wiÄ™c informacjÄ™, Å¼e jest zwiÄ…zany z PO, a ten fragment, kiedy o
tym pisaÅ‚em, powinien wiÄ™c wyglÄ…daÄ‡ tak: Nie moÅ¼na jednak dopuÅ›ciÄ‡, aby coÅ›
pozytywnego szÅ‚o na konto jakiegoÅ› czÅ‚owieka nie zwiÄ…zanego z obozem
rzÄ…dzÄ…cym (mowa o rozumowaniu panów z KOWR).
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